
Protokół Nr 13/2025 
z dnia 10 marca 2025 roku

Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym 
Rady Gminy Dąbrówka

Dnia 10 marca 2025 roku w Urzędzie Gminy Dąbrówka odbyło się posiedzenie 
Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym Rady Gminy Dąbrówka.
Posiedzenie komisji trwało od godz. 1500do godz.1645 
W posiedzeniu udział wzięli:
Członkowie komisji: lista obecności w załączeniu do protokołu oraz:

• Zenon Zadrożny - Wójt Gminy Dąbrówka,
• Szymon Węgrowski - Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dąbrówce,
• Beata Brzezińska - Sekretarz Gminy Dąbrówką,
• Iwona Górczak - Radna Gminy Dąbrówką,
• Helena Kuśkowska - Radna Gminy Dąbrówka.

Przebieg posiedzenia komisji 

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia posiedzenia komisji dokonał oraz powitał zebranych zastępca 
przewodniczącej Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym Rady Gminy 
Dąbrówka Sylwester Kryszkiewicz.

Ad. 2 Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności posiedzenia.

Zastępca przewodniczącej komisji poinformował, że zgodnie z listą obecności 
w obradach uczestniczy 7 członków na skład 7 osobowej komisji, stwierdzając 
prawomocność obrad.

Ad. 3 Przedstawienie porządku posiedzenia i rozpatrzenie wniosków w sprawie 
ewentualnych zmian.

Prowadząca obrady przedstawiła porządek posiedzenia, który został przesłany 
radnym w następującej treści: 1 2 3 4 5 6

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności posiedzenia.
3. Przedstawienie porządku posiedzenia i rozpatrzenie wniosków w sprawie 

ewentualnych zmian.
4. Ocena aktualnego stanu oczyszczalni ścieków w Dąbrówce.
5. Sprawy bieżące.
6. Zakończenie posiedzenia.



Ad. 4 Ocena aktualnego stanu oczyszczalni ścieków w Dąbrówce.

Członkowie komisji przeprowadzili wizytację w oczyszczalni ścieków w Dąbrówce 
w celu zapoznania się z funkcjonowaniem obiektu, oceną stanu technicznego 
infrastruktury oraz analizą potencjalnych problemów i wyzwań związanych z jego 
eksploatacją.

Radny Sylwester Kryszkiewicz nawiązał do historii budowy oczyszczalni ścieków 
w Dąbrówce. Podkreślił, że głównym problemem jest rozwój miejscowości -  Dąbrówka 
znacznie się rozbudowała i obecnie oczyszczalnia znajduje się w jej centrum. 
Sylwester Kryszkiewicz stanowczo sprzeciwia się rozbudowie oczyszczalni ścieków 
w miejscowości Dąbrówka. W związku z powyższym konieczne jest jej przeniesienie.

Członkowie komisji wskazywali różne lokalizacje, w których mogłaby powstać nowa 
oczyszczalnia, podkreślając, że kluczowym kryterium wyboru jest możliwość 
efektywnego odprowadzania wody.

Szymon Węgrowski poinformował, że oczyszczalnia ścieków w Dąbrówce ma 
ograniczenia przerobowe. Po remoncie w 2015 roku przewidziano, że będzie mogła 
przetwarzać średnio 230 m3 ścieków kanalizacyjnych dziennie oraz dodatkowo 70 m3 
ścieków dowożonych -  o ile pozwalają na to warunki pogodowe. Obecnie jednak 
normy zostały przekroczone. W czasie opadów deszczu dochodzi do przelewania. 
W 2019 roku, po ulewnych deszczach, Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska 
(WIOŚ) pobrał próbki, które wykazały fatalny stan ścieków. W konsekwencji nałożono 
karę pieniężną w wysokości 19 240,00 zł za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2019 r. 
Po otrzymaniu kary Wójt Radosław Korzeniewski wystosował wniosek o odroczenie 
terminu płatności i zobowiązał się do realizacji harmonogramu przebudowy 
i rozbudowy oczyszczalni ścieków:

• do 30.07.2022 r. -  uzyskanie pozwolenia na przebudowę i budowę,
• do 30.01.2023 r. -  wszczęcie procedury przetargowej w celu wyłonienia 

wykonawcy,
• do 30.07.2023 r. -  budowa reaktorów biologicznych,
• do 30.01.2024 r. -  budowa ciągów technologicznych i systemu obróbki osadów,
• do 30.07.2024 r. -  zagospodarowanie terenu,
• do 30.01.2025 r. -  zakończenie realizacji inwestycji.

W styczniu 2025 roku gmina wystosowała do WIOŚ wniosek o umorzenie kary 
administracyjnej, argumentując, że środki te powinny zostać przeznaczone na 
rozbudowę oczyszczalni. W międzyczasie przeprowadzono remonty i naprawy. WIOŚ 
zareagował natychmiastową kontrolą i zażądał przedstawienia harmonogramu 
działań. Nie uwzględniono żadnych tłumaczeń, a po kilku dniach wystosowano 
ponaglenie dotyczące uregulowania kary.



Największym problemem oczyszczalni jest to, że nie jest w stanie przetworzyć 
wszystkich napływających ścieków. Przeniesienie jej w inne miejsce to ogromny koszt 
i długotrwały proces. Zdaniem dyrektora należałoby ponieść pewne nakłady 
finansowe, aby zapewnić minimalne funkcjonowanie oczyszczalni i obsłużyć m.in. 
szkoły na terenie gminy Dąbrówka. Przeprowadzono rozmowy z inspektorem 
specjalizującym się w takich inwestycjach. Przedstawiono dokumentację i zlecono 
analizę, mającą określić, jakie działania są konieczne, by oczyszczalnia spełniała 
minimalne wymagania i uniknęła dalszych kar.

Zenon Zadrożny podkreślił, że przy wyborze lokalizacji nowej oczyszczalni ścieków 
kluczowe jest zapewnienie odpowiedniego systemu odprowadzania wody. Wskazał 
kilka możliwych miejsc, jednak zaznaczył, że budowa nowej oczyszczalni to proces 
wymagający nie miesięcy, lecz kilku lat. Dużym wyzwaniem będzie znalezienie 
lokalizacji, która nie wzbudzi kontrowersji i zostanie zaakceptowana przez 
mieszkańców. Poinformował również, że nawet przy modernizacji oczyszczalni 
w Dąbrówce nie jesteśmy w stanie podłączyć innych miejscowości.

Dalsze decyzje komisji zostaną podjęte po otrzymaniu wyników analizy dotyczącej 
modernizacji oczyszczalni ścieków w Dąbrówce.

Ad. 5 Sprawy różne.

• Zenon Zadrożny przedstawił wniosek dotyczący postawienia masztu firmy Play 
w miejscowości Stasiopole.

• Zenon Zadrożny przedstawił wniosek firmy Eden o wybudowanie sieci 
wodociągowej w miejscowości Trojany.

• Radna Helena Kuśkowska złożyła wniosek o ustawienie znaków od trasy 
w kierunku miejscowości po niedawnym wypadku.

• Radny Sylwester Kryszkiewicz zgłosił problem związany z sąsiadującymi 
działkami, na których znajdują się farmy fotowoltaiczne.

• Radny Sylwester Kryszkiewicz złożył ustny wniosek o montaż przystanku 
autobusowego pomiędzy miejscowościami Dąbrówka - Lasków.

• Radna Anna Katarzyna Kurek zgłosiła potrzebę odnowienia znaków drogowych 
poziomych.

Ad. 6 Zakończenie posiedzenia.
Po wyczerpaniu porządku obrad zastępca przewodniczącej komisji podziękował 
wszystkim obecnym za udział i ogłosił zakończenie posiedzenia.



Na tym protokół zakończono.

Lp. Imię i nazwisko Pełniona funkcja Podpis
1. Ewelina Kuchta przewodnicząca komisji
2. Sylwester Kryszkiewicz zastępca przewodniczącej komisji

3.
Dagmara Dominika 
Jaworska-Bednarek

członek komisji pe. -
4. Małgorzata Kiedrzyńska członek komisji
5. Edyta Grześkiewicz członek komisji / z ?
6. Patrycja Kujawska członek komisji
7. Anna Katarzyna Kurek członek komisji C p d J t


